
 

 

Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 3/2017 konaného dne 2. března 2017 
 
 Přítomni: 
1. Maděra Jiří 9. Ptáček Jaroslav 
2. Vítková Věra 10. Fabeš Roman 
3. Máca Stanislav 11. Herbrych Josef (místopředseda) 
4. Kovanda Bohumil 12. Pátek Radek 
5. Kobrlová Bohumila (předsedkyně) 13. Bičík Lukáš 
6. Šimečková Eva 14. Semorád Zdeněk 
7. Švec Pavel 15. Matula Josef 
8. Křivánek Roman 16. Ubr Kamil (tajemník) 
 
Hosté: 
1. Fialová Jana (členka rady kraje) 3. Hadravová Jana (OŠMS) 
2. Vlachová Alena (OŠMS)  
  
Program jednání: 
1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 
4. Informace o rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání pro rok 2017; 
5. Informace o Výroční zprávě o stavu a rozvoji výchovně vzdělávací soustavy Kraje Vysočina; 
6. Informace o Krajském akčním plánu rozvoje vzdělávání Kraje Vysočina; 
7. Diskuze a různé; 
8. Závěr. 
 1. Zahájení jednání 
Bohumila Kobrlová, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. Dle počtu přítomných členů konstatovala, že je VVVZ usnášeníschopný. 
 2. Schválení programu a zápisu 
Předsedkyně přednesla návrh programu jednání, který byl 13 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 13 hlasy schválen.  3. Informace o bodech projednaných v radě kraje 
Kamil Ubr podal informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu projednávaných 
na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 6/2017, 7/2017, 8/2017 konaných v období od 14. 2. 2017 do 28. 2. 2017. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze získat na: 
http://www.kr-vysocina.cz/2016/ds-303205/p1=79033  Během jednání se dostavili členové výboru Věra Vítková a Roman Křivánek. 
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Usnesení 10/03/2017/VVVZ Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina. Usnesení bylo přijato 15 hlasy (0 proti, 0 se zdržel). 
 4. Informace o rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání pro rok 2017 
Alena Vlachová okomentovala prezentaci. Školy a školská zařízení zřizované obcemi a krajem jsou financovány ze dvou zdrojů, a to: stát hradí tzv. přímé výdaje na vzdělávání prostřednictvím 
účelových dotací krajům a zřizovatel (obec, kraj) hradí provozní a investiční výdaje ze svých daňových příjmů. Finanční prostředky nad rozsah finančních prostředků poskytovaných ze státního rozpočtu hradí školy a školská zařízení z dalších finančních zdrojů, zejména z vlastních příjmů, 
z prostředků zřizovatele, popřípadě jiných osob. Nárok na přidělování finančních prostředků ze státního rozpočtu mají školy a školská zařízení, které jsou zapsány v rejstříku škol a školských 
zařízení, a to v rozsahu tohoto zápisu. Rozpis přímých výdajů na vzdělávání z úrovně MŠMT na jednotlivé kraje probíhá normativní metodou prostřednictvím republikových normativů počtu dětí, žáků a studentů. Výše republikového normativu obsahuje nejen výdaje na výuku, ale i další 
aktivity, které je třeba v rámci kraje zajistit. Bližší údaje jsou k dispozici na internetovém odkaze: http://www.kr-vysocina.cz/metodika-rozpisu-rozpoctu-primych-vydaju-na-vzdelavani-v-roce-2017/d-
4078886/p1=86269 Dále podala základní informace i připravované reformě financování školství.  
Usnesení 11/03/2017/VVVZ Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
Bere na vědomí 
informace o rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání pro rok 2017. Usnesení bylo přijato 15 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  5. Informace o Výroční zprávě o stavu a rozvoji výchovně vzdělávací soustavy Kraje 

Vysočina 
Jana Hadravová okomentovala podkladový materiál. Výroční zpráva v současné době ještě není zpracována, probíhá finalizace sběru finančních dat. Výroční zpráva je koncipována jako zdroj 
informací pro uživatele a klienty vzdělávacího systému kraje a jako zpětná vazba pro hodnocení naplňování záměrů stanovených dlouhodobým záměrem vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy 
kraje.  Usnesení 12/03/2017/VVVZ Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina bere na vědomí 
informace o Výroční zprávě o stavu a rozvoji výchově vzdělávací soustavy Kraje Vysočina. Usnesení bylo přijato 15 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 6. Informace o Krajském akčním plánu rozvoje vzdělávání Kraje Vysočina 
Jana Hadravová okomentovala prezentaci, která bude členům výboru rozeslána společně se 
zápisem. Projekt s názvem Krajský akční plán rozvoje vzdělávání Kraje Vysočina, jehož počátek realizace se datuje k 1. 3. 2016, cílí na střední a vyšší odborné školy a jejich zřizovatele. Klade si 
za cíl zajistit strategický přístup k rozvoji a investování do vzdělávání na Vysočině a má podpořit akční plánování v nejméně sedmi oblastech rozvoje vzdělávání. Cílů krajského akčního plánu je několik a všechny by měly v konečném důsledku přispět ke zvýšení kvality vzdělávací soustavy 
kraje i jednotlivých škol. V projektu vznikne mimo jiné Krajský akční plán, který bude vycházet z podrobného šetření potřeb a záměrů středních a vyšších odborných škol. Bude zaměřen na tzv. 
povinná témata, mezi které patří podpora kompetencí k podnikavosti, podpora polytechnického vzdělávání a odborného vzdělávání včetně spolupráce škol a firem, rozvoj kariérového poradenství, rozvoj škol jako center dalšího profesního rozvoje a podpora inkluze. Projekt je 
financován z Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání, státního rozpočtu ČR a spolufinancován z rozpočtu Kraje Vysočina. Metodickou podporu při přípravě a realizaci Krajského 
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akčního plánu zajišťuje odborný garant projektu Podpora krajského akčního plánování. Realizátorem projektu Podpora krajského akčního plánování je NÚV. 
 Během jednání odešli členové výboru Roman Křivánek a Eva Šimečková.  Usnesení 13/03/2017/VVVZ Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o Krajském akčním plánu rozvoje vzdělávání Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 13 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).   7. Diskuze a různé 
Kamil Ubr informoval o změně pozice ministerstva školství a evropské komise ve vztahu ke 
speciálním školám. Členové komise vyjádřili nesouhlas s návrhem systému dopravní obslužnosti, která v některých případech nerespektuje běžný provoz škol.  Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 6. dubna 2017 od 14.30 hodin v sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 
  8. Závěr 
Bohumila Kobrlová, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným a ukončila jednání. 
   
  
   Mgr. et Mgr. Bohumila Kobrlová 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
  
   
  RNDr. Kamil Ubr 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina  
  
  Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 6. března 2017. 


